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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DEL CONSELL DEL  DISTRICTE 6 DE 
L’AJUNTAMENT DE SABADELL 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. de la sessió: 2/2015 
Caràcter: ordinari 
Data: 21 de desembre de 2015 
Horari: 19:00 h a 21:20 h 
Lloc: Centre Cívic de la Creu de Barberà 
 
 
Assistents 
 
Anna Maria Carrasco Serrano, presidenta 
Manel Giménez Marquès, regidor de la llista més votada de la ciutat 
Antonia García Ecija, vocal del PSC 
Concha Arjona Ruiz, vocal del PSC 
Javier Alba Chamorro, vocal de Ciutadans 
Marta Campoy Fernández, vocal d’Unitat pel Canvi 
Ramón Giménez Gutiérrez, vocal d’Unitat pel Canvi 
Conxita Membrives Gabaldá, vocal de l’AV de les Termes 
Juan Egea Zaguirre, vocal de l’AV Campoamor 
Juan Francisco Pérez Rodríguez, vocal de l’AV del Poble del Sud de Sabadell 
Lucía Aparicio Herranz, vocal de l’AV d’Espronceda 
Eleuterio Planelles Alfonso, vocal de les entitats de gent gran 
Cristobal Granados Sánchez,  vocal de les entitats esportives 
Joan Gasull i Embid, vocal de les entitats juvenils 
Joan Saló Solà, vocal de les entitats educatives 
Maite Vera Ramón, vocal de les entitats educatives 
Rosa Roura Sánchez, vocal del grup altres entitats ciutadanes 
Teresa Cinca Junyent, vocal dels centres d’atenció primària 
Imma Gálvez Guardiola, representant de Guanyem Sabadell (5%) 
Manuel Ruiz Gil, representant d’ERC (5%) 
Xavier Montávez Ruiz, representant de Crida per Sabadell (5%) 
Elisabeth Pineda García, secretària delegada 
 
Altres assistents: 
 
Eduard Navarro Garcia, regidor del Districte 6 
Míriam Ferràndiz Saus, regidora de Drets Civils 
Albert Grimau, impulsor del Programa de Garantia Juvenil 
Ramon Vilà, metge de família del Cap Sud 
Núria Oliva Viles, tècnica de territori del Districte 
Públic assistent 
 
 
Excusen l’absència 
 
Juan López Muñoz, vocal de l’AV de la Creu de Barberà 
Andres Suñer Salafranca, vocal de les entitats culturals 
Antonia Cabrera Caballero, vocal de les entitats culturals 
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Susana Ruiz Espinosa, vocal de les entitats esportives 
Fernanda Navarro Quiñonero, vocal de les entitats de comerciants 
Alfredo Fernández Fernández, representant del PP (5%) 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de l’acta de constitució. 
2. Situació dels refugiats i accions de suport des de Sabadell. 
3. Programa de Garantia Juvenil. 
4. Situació de la residència pública Sabadell Sud. 
5. Comunicacions. 
6. Torn obert de paraules. 
 
Atès que hi ha el quòrum de constitució que estableix l’article 12 del Reglament municipal dels 
consells de districte de 30 d’abril de 1997, la presidenta, la Sra. Anna Carrasco, declara oberta la 
sessió. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació de l’acta de constitució 

 
La Sra. Anna Carrasco demana si algú ha de fer esmena a l’acta anterior. Atès que no hi 
ha cap esmena, l’acta de la sessió de constitució del dia 9 de novembre de 2015 queda 
aprovada per unanimitat. Seguidament presenta i dóna la paraula als ponents que faran la 
presentació dels punts 2 i 3 de l’ordre del dia. 
 
 

2. Situació dels refugiats i accions de suport des de Sabadell 
 

La Sra. Míriam Ferràndiz amb el suport d’una presentació Power Point exposa quina és la 
situació dels refugiats a Sabadell. Comença contextualitzant el fenomen i indicant que tot i 
que el conflicte de Síria ha tingut molt ressò en els mitjans de comunicació, la realitat és 
que de moment han arribat 12 de les 15.000 persones refugiades que han d’arribar en dos 
anys a l’estat espanyol. El contingent destinat a Catalunya serà de 3.000 persones, xifra 
bastant petita considerant que l’any 2014 van arribar 117.000 persones immigrades. 
Explica que es diferencia entre refugiats i immigrants econòmics perquè la llei els hi atorga 
estatus i drets diferents.  
 
En el cas concret de Sabadell informa que hi ha un circuit d’acollida que fa anys que 
funciona, es regeix per la Llei d’Acollida i es fa conjuntament amb les entitats. Respecte les 
dades d’acollida a Catalunya hi ha 28 places de les quals 10 són a Sabadell, en pisos 
cedits a la Comissió Catalana d’Ajuda al Refugiat.  Afegeix que l’actuació que s’ha dut a 
terme des de l’Ajuntament s’emmarca en quatre blocs: polític institucional i associatiu; 
cooperació en la ruta; planificació de l’acollida i sensibilització de la ciutadania. 
 
Finalment destaca que la competència en matèria de refugiats correspon a Europa i a 
l’estat espanyol, però que des de l’Ajuntament s’actua per evitar determinats discursos de 
caire racista i conclou que cal un abordatge global del tema, escoltar les entitats i canalitzar 
els projectes d’acollida. 
 



  5

S’obre un torn de preguntes, que es responen en la mateixa sessió, sobre formació per 
contrarestar rumors i xarxa antirumors. S’acorda adjuntar a l’acta els enllaços web: 
 
Portal de Drets Civils de L’Ajuntament de Sabadell: 
http://www.sabadell.cat/ca/dretscivils 
 
Sabadell cooperació: 
http://www.sabadell.cat/ca/?option=com_content&view=article&id=43367&Itemid=1555 
 
Servei Ciutadà d’acolliment als immigrants: 
http://www.scaisabadell.info/3.html 
 
 

3. Programa de Garantia Juvenil 
 
El Sr. Albert Grimau, amb el suport d’una presentació Power Point explica que el Programa 
de Garantia Juvenil és una iniciativa impulsada des de la Unió Europea i la Generalitat 
destinada a combatre les elevades taxes d’atur juvenil. El programa està destinat a joves 
d’entre 16 i 30 anys que compleixin uns determinats requisits. Un cop registrats, en un 
període curt de temps, se’ls ofereix una oferta de treball, pràctiques o formació. Manifesta 
que els requisits són una de les mancances del programa ja que a vegades són excloents.  
 
El programa inclou el treball conjunt de les Oficines de Treball local i l’Impulsor de Garantia 
Juvenil que ja sigui amb l’oficina d’Atenció als Joves o el Vapor Llonch estableixen un 
circuit d’acollida, de detecció de necessitats i configuren un itinerari adequat. Comunica 
que en breu sortirà una gran oferta formativa gratuïta per joves que es durà a terme en 
centres públics, concertats i privats. La idea és que l’Oficina de Treball, l’Ajuntament i les 
entitats que treballen amb joves o col·lectius determinats fomentin el treball en xarxa per tal 
de trobar una sortida als joves que volen treballar o estudiar. L’objectiu és donar a conèixer 
el programa a tota la ciutat i en aquest sentit se’n fa difusió a través dels consells de 
districte i en altres àmbits. 
 
S’obre un torn de preguntes i reflexions sobre: els beneficis per les empreses, la quantia, el 
funcionament, les accions pels joves que queden exclosos del programa, l’àmbit dels 
programes del Vapor Llonch i el problema d’arribar a ofertes laborals reals. Es planteja la 
possibilitat d’establir una taula de treball per mirar com es poden vehicular els joves que no 
arriben a les entitats i es queden fora del programa. 
 
 

4. Situació de la residència pública Sabadell Sud 
 

La Sra. Anna Carrasco explica que s’han rebut diverses propostes per tractar el tema de la 
residència a diferents consells del districte i que en el districte sis s’ha insistit per afegir el 
punt a l’ordre del dia d’aquesta sessió i poder donar resposta a l’inquietud dels veïns. 
 
Exposa el tema el Sr. Juan Egea que facilita als assistents còpia del document amb la 
proposta de les associacions de veïns de Les Termes, la Creu de Barberà, Campoamor i 
Espronceda. El Sr. Juan Egea fa una breu explicació de la demanda històrica i l’acord que 
es va signar l’any 2006 per la construcció de dues residències públiques a Sabadell. La 
primera residència s’havia de construir a Sabadell Sud i tot i disposar de la cessió dels 
terrenys, de les llicències, del projecte i estar pressupostada encara no s’ha construït. 
Afegeix que en poblacions properes com Terrassa es disposa d’aquests equipaments i 
demana que es compleixin els acords. El Sr. Juan Egea constata que l’envelliment de la 
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població a Sabadell és considerable i cal atendre aquestes persones, sovint amb pocs 
recursos i destaca que disposar de l’equipament és també un font de llocs de treball. 
 
S’obre un torn de preguntes i reflexions sobre la configuració del pressupost, els interessos 
privats i els pisos tutelats. La Sra. Marta Campoy manifesta que hi havia un compromís per 
fer la residència, l’acord i la firma d’un conveni i s’ha de respectar i proposa que el Consell 
del Districte 6 es posicioni públicament per recolzar la residència. La Sra. Anna Carrasco 
demana si tothom hi està d’acord i s’ofereix a preparar una nota de premsa per fer públic 
aquest recolzament del consell del districte 6. 
 
El Sr. Xavier Montávez manifesta que si aquestes accions ja s’han fet prèviament potser no 
són efectives o suficients i proposa fer altres accions. La Sra. Elisabeth Pineda intervé per 
clarificar que com a Consell del Districte 6 no s’ha fet mai aquest posicionament i que en el 
cas del soterrament dels ferrocarrils del Districte 5 es va fer d’aquesta manera. Després 
d’un debat sobre la situació econòmica de la Generalitat s’acorda que les activitats a fer 
corresponen a la plataforma d’entitats per la residència i que el Consell del Districte 6 
redactarà una nota de premsa per mostrar-hi el seu recolzament. 
 
 

5. Comunicacions 
 
PROJECTE DE PRESCRIPCIÓ SOCIAL (PSUSS) 
 
La Sra. Anna Carrasco presenta el Dr. Ramon Vilà i la Sra. Teresa Cinca, metge de família 
i infermera del CAP Sud respectivament, que explicaran el projecte de prescripció social 
del Districte 6. 
 
La Sra. Teresa Cinca exposa que el projecte de prescripció social (PSUSS) es va iniciar fa 
un any, després que els professionals de la salut detectessin que hi havia persones amb 
símptomes de patiment emocional derivats dels problemes socioeconòmics del moment. 
Tot i no tractar-se pròpiament de patologies la tendència és medicalitzar però l’evidència 
científica mostra que amb prescripció social es millora la simptomatologia. 
 
El Dr. Ramon Vilà explica que el concepte de prescripció social ha existit sempre, però que 
s’hi incideix ja que un dels objectius de l’atenció primària és la prevenció i en aquest sentit 
cal actuar en les fases inicials. El projecte de prescripció social endegat al districte implica 
l’establiment d’un circuit d’acompanyament i seguiment per les persones que pateixen el 
problema a activitats que no són sanitàries, de manera que puguin desenvolupar recursos 
propis i millorar la salut. Afegeix que l’interessant d’aquest projecte és que s’ha generat de 
baix cap a dalt i s’hi han implicat els professionals de la salut de diferents àmbits i les 
entitats. 
 
El Projecte de prescripció social UGAP Sabadell Sud suposa el treball conjunt de: UGAP 
(unitat de gestió d’atenció primària), les entitats veïnals del districte 6, l’Ajuntament, els 
Serveis Socials, l’Agència Catalana de Salut i altres organismes que configuren un equip 
motor que s’encarrega del diagnòstic qualitatiu i quantitatiu per tal d’identificar les 
necessitats i definir la població diana del projecte. Un cop identificades les persones 
objecte del projecte s’estableix un treball en xarxa de manera que els prescriptors (que 
poden ser metges, infermeres, treballadors socials i psiquiatres ja que tots ells s’han format 
per fer prescripció social) recepten una activitat no sanitària adequada a la persona i 
s’inicia un procés d’acollida amb les entitats, destinat a no perdre el pacient pel camí, fet 
que succeïa amb altres mecanismes sanitaris. 
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S’obre un torn de preguntes i reflexions sobre: els costos i els estalvis per l’administració, la 
difusió i si el projecte és exportable, els costos de les activitats i els recursos disponibles, el 
voluntariat i la possibilitat d’ampliar el projecte al col·lectiu d’infants i adolescents. 
 
PRESENTACIÓ ESPAI DEL SOCI. SALUT MENTAL SABADELL 

 
La Sra. Anna Carrasco presenta la Sra. Rosa Roura de l’entitat Salut Mental Sabadell. 
 
La Sra. Rosa Roura explica que Salut Mental Sabadell és una Associació de Familiars de 
persones amb malaltia mental que treballa voluntàriament per millorar la qualitat de vida de 
les persones amb trastorn mental i dels seus familiars i que disposa de diversos serveis 
relacionals entre ells el Club Xamba. Des de l’any passat té la seu al Districte 6, al carrer 
Leonardo Da Vinci on es va fer un consell del districte per tal de donar a conèixer l’entitat. 
 
La Sra. Rosa Roura entrega als assistents el tríptic del servei que presenta exposant que la 
cronificació de la malaltia per raons d’edat implica que no es puguin atendre degudament 
des dels espais configurats. En aquest sentit, el mes de gener s’iniciarà L’Espai del Soci 
que té una projecció diferent respecte els espais existents. L’espai del Soci és un espai 
comunitari per a persones amb trastorn mental que volen mantenir relacions socials 
informals amb altres persones de l’entorn amb l’objectiu de millorar el benestar i la qualitat 
de vida de les persones amb trastorn mental. 
 
 

6. Torn obert de Paraules 
 
La Sra. Anna Carrasco demana si es vol mantenir el consell mensual i l’horari i s’acorda 
que sí, afegeix que es buscarà un espai més adequat per properes sessions. Convoca els 
assistents pel dia 18 de gener establint com a data límit per aportar temes el dia 8 de 
gener. 
 
La Sra. Marta Campoy demana que es posi dins l’ordre del dia els temes que es parlaran 
en el punt de comunicacions i que es faciliti la informació prèviament. 
 
El Sr. Xavier Montávez qüestiona el model del consell del districte i exposa diverses 
crítiques sobre la representativitat, el format i l’espai, la manca de foment de la participació 
ciutadana i la limitació de les entitats participants. Exposa que davant un nou Ajuntament 
de caire participatiu caldrà demanar el parer i la reflexió de les entitats per conèixer les 
limitacions del model i proposa tractar el tema en el següent consell de districte. 
 
 

Finalitzades les intervencions, la presidenta aixeca la sessió, de la qual, com a secretària 
delegada, estenc aquesta acta. 
 
La secretària delegada     Vist i plau 

La presidenta 


